
Liite 1. 

Koonti vanhempainyhdistyksen teettämästä kyselystä 

Kyselyyn vastattiin yhteensä 62 kertaa 

 

 

 
Toiveita ja terveisiä vanhempainyhdistykselle: 

 
1. Teette mahtavaa työtä. Kiitos 
2. Kiitoksia aktiivisuudestanne! 
3. Ihana, kun touhuatte! 
4. kiitos aktiiveille 
5. Kiitokset tärkeästä työstänne! 
6. Kiitokset monipuolisesta toiminnasta lasten hyväksi! 
7. Kiitos aktiiveille. 
8. Kiitos että jaksatte olla vaikuttamassa perheidemme yhteisiin asioihin! <3 
9. Kiitokset kevät juhlassa jaettavista stipendeistä ja lukudiplomijuhlan kirjastipendeistä. 

Pastillien hankkimisesta Välituntivälineiden hankkimisesta. 



10. Kirjastipendit ja jaettavat stipendit hyvä asia. Välituntivälineiden hankinta ja pastillien 
hankinta on hyvä juttu. 
 Kiitos kannustavista palautteista 

11. Lohikosken koululle voisi vanhempainyhdistyksen toimesta rakentaa muutaman 
frisbeegolfväylän. Tämä vaatisi investoinnin koreihin ja heittoalustoihin. Ovat olleet 
suosittuja ajanvietteitä kaikilla kouluilla mistä sellaiset löytyvät. 

12. Kiitos hyvästä työstä! Toiveena olisi (koululle ja vanhempainyhdistykselle) kiinteä 
frisbeegolfkori tai koreja. Laji on innostanut viime aikoina tosi paljon lapsia, koska se on 
matalan kynnyksen liikuntaa jota voi harrastaa ilmaiseksi ympäri kaupunkia. Monilla 
kouluilla (mm. Mankola, Keski-Palokka) lapset pelaavat koulun radalla todella 
innokkaasti sekä välkillä että iltaisin. Jos korit saataisiin koululle, niin paikallinen seura 
lahjottaisi löytökiekkoja oppilaiden käyttöön. 
 Kiitos toiveistanne! Tätä lähdemme koulun kanssa suunnittelemaan yhteistyössä. 
Mukaan saa tulla mielellään, jos on asiantuntemusta tai innostusta asiaan! 

13. Kentälle peli-/leikkivuoroja iltaisin ja iltapäivisin. Lapsille ja aikuisille yhteistä tekemistä. 
 Hyvä idea! Vanhempainyhdistyksen henkilöresurssit ovat tähän liian pienet tällä 
hetkellä. Vapaaehtoisia kerho-ohjaajia otetaan mielellämme mukaan toimintaan 
suunnittelemaan. Viime keväänä suunniteltiin lautapelikerhoa, mutta korona sotki 
kevään suunnitelmia. Aikaisemmin on vanhempainyhdistyksessä ollut tämän tyyppistä 
toimintaa. Koululla on suunnitteilla uutta kerhotoimintaa, joten jotain aktivointia pitäisi 
olla luvassa. 

14. Kiitos, kun olette aktiivisia koululaisten tärkeiden asioiden toimeenpanijoina ja 
järjestäjinä. Hatun nosto, itse ei ehdi tai saa järjestettyä aikaa tälle tärkeälle asialle. 
 Kiitos palautteesta. Pienellä osallistumisellakin voi tukea toimintaa. Esimerkiksi 
jäseneksi liittymällä tai kokouksiin silloin tällöin osallistumalla.  
 Kiitos kannustavasta palautteesta! 

15. Tapahtumat olleet ihan kivoja, mutta ilmankin pärjäisi 
 Tapahtumien järjestäminen on tärkeä osa varainhankintaa, joten sen puolesta tämä 
vuosi on ollut haastava. Pienistä säästöistä kuitenkin saamme lukudiplomi-kirjat jne. 
kustannettua ja osallistuttua koulun tarvikehankinnoissa avustamiseen. Tänä vuonna 
olemme hankkimassa koululle sulkapallovarusteita lisää. Tapahtumien järjestäminen on 
mukavan yhteisöllistä ja lapset oppivat siinä myös paljon osallistumalla. Toki 
tapahtumien järjestäminen vaatii riittävää henkilöresurssia ja joka vuosi tapahtumien 
määrä arvioidaan toiveiden ja resurssien mukaan. 

16. Korona-ajan vaikutus lapsiin ja perheisiin: miten voitaisiin tukea 
 hyvä teema pohdittavaksi. Olisi hyvä selvittää millaisia tuen tarpeita perheillä on. 
Viemme tämän teeman myös oppilashuoltoryhmään. 

17. Talvella lasten luistelu- ja hiihtämismahdollisuuden parantaminen. Latua ja jäätä 
huollettava huomattavasti enemmän. Lämmin pukukoppi lapsille. 
 Tässä asiassa olisi varmasti käännyttävä kaupungin liikuntapalveluiden puoleen. 
Mahdollisuus on tehdä esimerkiksi kuntalaisaloite Lohikosken liikuntapalveluiden 
parantamiseksi.  
Liikuntapalveluiden yhteystietoja: Liikuntasuunnittelija Mikko Pajunen 014 266 0765 
Liikuntakoordinaattori Kari Häkkinen 014 266 4291 (kaava-asiat ja suunnittelu) 



Kunnossapidon rakennuttaja Jouni Vilkman 014 266 4260 
Kunnossapitovastaava Arto Terho 014 266 8822 

18. Vanhempainyhdistys tekee tärkeää yhteistyötä koulun kanssa, toivottavasti se jatkuu 
edelleen. Joulumyyjäiset ja talvitapahtuma ovat olleet huippujuttuja. Joskus puhuttiin 
myös kirpparin järjestämisestä toukokuun "roskapäivänä", mutta liika toiminta väsyttää 
vähäiset aktiivit. Pastilli- ja jäsenmaksukyselyt voisi olla jo syyskaudella. Kuinka paljon 
vanhempia aktivoidaan tapahtumien järjestämisessä? Ainakin vaalikahviloissa 
vanhempien panos on tärkeä, joskus kysyttiin miten haluaisi olla mukana ja 
vaihtoehtona oli myös myynti. Tämä tuli mieleeni, kun viime kahvila loppui jo paljon 
ennen vaalihuoneen sulkeutumista. Mistä voi lukea hallituksen pöytäkirjat? Viime 
talvena niitä etsin jossain vaiheessa, mutten löytänyt kuin vanhoja. Onko yhdistyksellä 
ollut muitakin hankintoja viime vuosina kuin pastillit, stipendit ja lukudiplomikirjat. 
Yläpiha kaipaisi aktiviteetteja, joskaan en keksi mitä se voisi olla, mutta lapseni kertoo, 
ettei tekemistä tahdo löytyä välitunneille. 
 Kiitos. Nyt pitäisi löytyä peda.netistä aina tuoreimmat pöytäkirjat. Viestintä ja 
tiedottaminen on ollut huonolla tolalla nyt. Siihen toivotaan parannusta ensi vuodelle, 
jos saataisiin taas viestinnästä vastaava henkilö mukaan toimintaan. Yläpihalle tehtiin 
isompi investointi vanhempainyhdistyksen toimesta noin kaksi vuotta sitten, jolloin 
pihalle hankittiin pingispöydät. Nyt on hankinnassa liikuntavälineitä ja avustusta 
musiikkivälineisiin. Tällä hetkellä varainhankinnan kanssa on haasteita, kun koronan 
vuoksi emme voi järjestää tapahtumia. 

19. Voiko pastillikeräystä tehdä taas? 
 Pastillikeräys ei ole mahdollinen korona-aikana. Toteutamme sen mahdollisuuksien 
mukaan tulevana syksynä. 

20. Hienoa, että on aktiivisia vanhempia, itsellä ei paukut riitä. Stipendit (lähinnä 
perustelut) aiheuttavat harmia, miksi tuota luokkakaveria kiitellään asioista, joita 
toisetkin osaavat tai tekevät. En kyllä keksi parannuksia asiaan, mutta näitä asioita 
jutellaan, kun stipendiä ja kiitoksia ei omalle kohdalle osu. 
 On totta, että kaikki ansaitsisivat stipendin. Kaikilla meillä on omia vahvuuksia. 
Stipendeistä ja perusteluista keskustellaan aina keväisin kokouksissa. Tervetuloa 
mukaan vaikuttamaan! Mahdollisuus on toki pohtia muita vaihtoehtoja stipendirahojen 
käyttämiseen. 

21. Moi! Kiitos yhdistyksen aktiiveille. Nyt vasta löysin pedanetistä tuon sivun mistä 
liitytään spostilistalle, ja liityin. Kiitos paljon että teette yhteisten asioiden eteen 
hienoja asioita! Tällä hetkellä itsellä ei ole ylimääräistä energiaa siihen, mutta jos 
tarvitsette pientä apua niin luen sähköpostilistan viestit kyllä. 
 Pahoittelut, että olemme huonosti hyödyntäneet viestintäkanaviamme. Ensi vuoden 
selkeä kehittämiskohde on viestintä ja toivottavasti saisimme taas viestinnästä 
vastaavan henkilön hallitukseen.  

22. Voisiko vanhempainyhdistys pitää "iltakahvilaa" kirjaston viereisessä aulassa vaikka 
kerran kuukaudessa. Lohikoskella ei ole kohtaamispaikkaa ja vapaamuotoinen kahvila 
voisi olla kokousta parempi paikka kohdata seudun vanhempia ja lapsia. Voi olla 
teemoja kun muttei tarvitse. Kahvit ja pullat vapaaehtoisvoimin, ei tarvii olla kuin jotain 
yhtä sorttia, ei liikoja. Tapaamispaikka ja juttelu pääasiassa. 



Hyvä idea! Selvitetään mahdollisuuksia, kun koronarajoitukset helpottavat! 
Tarvittaisiin kuitenkin lisää aktiivisia, jotta pystyisimme järjestämään säännöllistä 
toimintaa. Vanhempainyhdistyksen kokoukset on hyvin vapaamuotoisia ja sinne saa 
tulla mukaan hallituksen ulkopuoleltakin. Nyt olemme tavanneet Teamsissä.  

 

 

 

Kyselyssä esiin tulleet toiveet ja terveiset koululle: 

1. Ulos sisäpihalle valoja, puskissa pimeää ja mahdollistaisi myös kiusaamisen salassa. 
 Valoja on tulossa lisää pihalle syksyllä. Otetaan esiin myös oppilashuoltoryhmässä. 

2. Koulu voisi osallistua frisbeegolfväylien rakentamiseen miettimällä paikkoja väylille ja 
rakentamalla käsitöissä alustat.  
 Aloitetaan selvittämistyö suunnittelun, rahoituksen ja lupa-asioiden tiimoilta. 

3. Toisten huomioiminen, empaattisuus, kiusaamisen vastainen toiminta tärkeitä teemoja, 
joista voisi ehkä harkita jossain vaiheessa teemailtaa, ehkä esim. vierailevaa puhujaa? :) 
Otetaan esiin oppilashuoltoryhmässä. Vanhempainiltojen teemoja pohdittaessa otetaan 
teema huomioon. 

4. Koronatartuntojen ennaltaehkäiseviä toimintatapoja lasten kanssa. 
 Koronatoimet koululla olleet toimivat tähän saakka, kerrataan asioita ja päivitetään 
uusien ohjeistusten tultua. 

5. Myös hyvä että olisi materiaalia askarteluun, piirtelyyn, leikkeihin ja peleihin myös sisällä ja 
ulkona YPR A ja YPR B luokissa, ja iltapäiväkerho Vertissä sekä Jälkkäri iltapäiväkerhossa. 
 Koronatilanne tuonut omia haasteita pelien ja välineiden yhteiseen käyttöön. Yläaulassa 
on pelejä monipuolisesti käytössä. Kehitetään edelleen välineitä ja turvallista käyttöä 
korona-aikana. Koronan jälkeiseen aikaan valmistautuessa kehitetään tätäkin. 

6. Koska en ole hetkeen ollut mukana yhdistyksessä, en tiedä miten hyvin yhteistyö toimii, 
toivon kuitenkin, että koulun kuulumiset ja tulevat toimet ja tapahtumat kerrotaan 
vanhempainyhdistykselle hyvissä ajoin. Ja vanhempien edustajia kuullaan päätösten 
teossa. Ilmeisesti koululta on aina edustaja hallituksen kokouksessa, mikä on hienoa ja 
kunnioittaa yhteistyötä. 
 Koululta on vanhempainyhdistyksen kokouksissa säännöllisesti rehtori ja opettajia 
mukana kertomassa koulun kuulumisia ja keskustelemassa vanhempien kanssa. 
Vanhempainyhdistyksen jäsenille tulee myös kutsu koulua koskeviin tarkastuksiin ja 
esimerkiksi oppilashuoltoryhmään. Niihin osallistutaan mahdollisuuksien mukaan. 
Toivotaan mukaan enemmän vanhempia koulun kanssa tehtävään yhteistyöhön. 

7. Liikuntatunteja ei tulisi kärsiä korona vuoksi. Lisää liikkumista opiskelun oheen. Luokassa 
tulisi saada vaikka punertaa kesken tehtävän jotta oppiminen olisi tehokasta. 
 Liikuntatunteja on pyritty pitämään normaalisti ”luokkakuplat” säilyttäen. Opetuksessa 
pyritään ottamaan myös välillä taukoliikuntaa eikä esimerkiksi tehtävien kesken tehtävää 
taukoliikuntaa erityisesti rajoiteta. Hyviä vinkkejä otetaan vastaan. 

8. Hyvin toimiva koulu, lapset tykkäävät koulunkäynnistä 



9. koulu, jossa lapset viihtyvät. 
10. Kiitos koululle muuntautumisesta poikkeusolojen kanssa. Arki sujuu! 
 Kiitos palautteista! 

11. Onko mahdollista talvikautena käydä luistelemassa esim. jäähalleilla tai ulkotekojäillä? Jos 
näyttää siltä, että nykyisten talvien pakkaset eivät vain enää riitä kentän jään tekoon? 
Muutoin ei suurempia huolia. 
 Nyt on jää onneksi kunnossa ja pieni latukin kiertää kentällä. Korona-aikana haasteen 
tuo liikkuminen julkisilla. Kaupungille voisi tehdä myös aloitteen ja toiveen tekojäästä 
Lohikoskelle. 

12. Kiva jos vanhempainyhdistys saa käyttää koulun tiloja Lohikoskella. Täällä ei ole 
kohtaamispaikkaa aikuisille eikä nuorillekaan, koulun yläaulan monipuolista käyttöä voisi 
lisätä vaikkapa kirjaston aukioloiltoina ma ja to. 
 Hyvä idea, joka pidetään mielessä koronan jälkeistä aikaa suunnitellessa. Nyt 
vanhempainyhdistyskin kokoontuu etänä. 


